
                           Protokół nr 11/XI/11
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 28 czerwca 2011r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia -   10.10
Godzina zakończenia -  17.00

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu  z X sesji Rady.

goście zaproszeni: 
Ksiądz Marek Mundziakiewicz
Pani Agnieszka Matusiak -kierownik działu marketingu Centrum Turystyczno-Sportowego w Nowej Rudzie,
Pani Barbara Korbas - właścicielka Muzeum Górnictwa, 
Panie Daria Czarna i Dominika Juwińska – uczennice z Gminy Nowa Ruda,
Pan Janusz  Skibiński – Biuro Turystyczne „Janusz”.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  19 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. 
(lista obecności - zał. nr 1)

Przewodniczący Rady Andrzej Behan – zapytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – zaproponował wprowadzenie w punkcie podjęcie uchwał podpunktu „i” 
projekt uchwały w sprawie  przekazania Policji środków finansowych stanowiących rekompensatę pieniężną 
za czas służby ponadnormatywnej oraz na nagrody za osiągnięcia w służbie.

Radny Marek Bawecki – w imieniu Komisji Gospodarczo – Budżetowej wnioskuje o zdjęcie z porządku 
obrad  sesji  projektu  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  nr  343/XLII/10  z  dnia  31  marca  2010r 
o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszarów 
w rejonie ulic: Mała Kolonia i Jasna.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza Miasta. 

Rada Miejska 20 głosami „za”:
wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie  przekazania Policji środków finansowych 
stanowiących  rekompensatę  pieniężną  za  czas  służby  ponadnormatywnej  oraz  na  nagrody  za 
osiągnięcia w służbie.

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego  Marka 
Baweckiego.

Rada Miejska 20 głosami „za”:
wykreśliła z porządku obrad projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 343/XLII/10 z dnia 31 
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marca 2010r o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla obszarów w rejonie ulic: Mała Kolonia i Jasna.

Rada Miejska 19 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się od głosowania”:
 przyjęła porządek obrad w brzmieniu:
3.  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  pracy w okresie  międzysesyjnym od dnia 
18 maja 2011r. do dnia 17 czerwca 2011r. 
4. Możliwości rozwoju turystyki w Nowej Rudzie. 
    a)  materiały  przygotowane  przez  Komisję  Spraw  Społecznych  we  współpracy  z  wydziałami  Urzędu 
        Miasta Nowa Ruda 
     b)  dyskusja
     c)  wnioski końcowe
5.Rozpatrzenie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  za  2010  rok:                            
  a) wystąpienie Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2010 rok,
  b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji budżetu za 2010 rok,
  c)  przedstawienie oceny sprawozdania finansowego za 2010 rok przez Komisję Rewizyjną,
  d)  przedstawienie oceny sprawozdania z wykonania budżetu za 2010 rok przez Komisję Rewizyjną,
  e)  przedstawienie opinii komisji stałych rady nt. sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2010r.
  f) podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze   sprawozdaniem    z 
      wykonania budżetu miasta za 2010 rok. 
6. Udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda.
 a)  przedstawienie  przez  Komisję  Rewizyjną  wniosku  w  sprawie  absolutorium,                  
  b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej,       
   c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda  z realizacji budżetu za 2010 
       rok.
   d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda  
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 
b) wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011 
c) wprowadzenia zmian do uchwały nr 239/XXX/09 z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie przyjęcia do 
realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008 - 2015” 
d)  zmieniająca Uchwałę Nr 401/XLVII/10 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 8 września 2010 r. w 
sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
e) przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
f) zmieniająca Uchwałę Nr 187/XXIV/00 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia  21 czerwca 2000 r. w 
sprawie reorganizacji Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Nowej Rudzie 
g) powołania zespołu opiniującego zgłaszanych kandydatów na ławników sądowych na kadencję 2012 – 
2015
h)  w sprawie  przekazania Policji środków finansowych stanowiących rekompensatę pieniężną za czas 
służby ponadnormatywnej oraz na nagrody za osiągnięcia w służbie.

8. Odpowiedzi na interpelacje.
9. Interpelacje radnych
10. Zapytania radnych
11. Sprawy różne.
12. Zakończenie obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu  z X sesji Rady.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – zapytał radnych czy są uwagi bądź zapytania do protokołu 
z X Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu  25 maja 2011r.

Rada Miejska 19 głosami „za”:
przyjęła protokół z X sesji Rady Miejskiej odbytej dnia 25 maja 2011r.

Przy  dźwiękach  hejnału  miasta  Nowa  Ruda  odegranego  "na  żywo"  -  Ksiądz  Marek  Mundziakiewicz, 
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otrzymał  tytuł  "Zasłużony dla  Miasta  Nowa  Ruda".  Ks.  Marek  Mundziakiewicz  pełnił  przez  wiele  lat 
funkcję  proboszcza parafii  p.w.  Św.  Barbary w Nowej  Rudzie  (2003 -  2011),  przeprowadził  gruntowny 
remont  kościoła  wraz  z  organami,  a  także  prowadził  liczne  przedsięwzięcia  charytatywne  co  stało  się 
asumptem do przyznania tego zaszczytnego tytułu. 

Ad 3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od 
dnia  18 maja 2011r. do dnia 17 czerwca 2011r. 

Radny  Michał  Prokopczak  -zostały  przeprowadzone  badania  profilaktyczne  wśród  dzieci  i  młodzieży. 
Chciałby wiedzieć jakie jest orzeczenie lekarzy, ilu lekarzy i jakiej specjalności przeprowadzali badania.  

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  Społecznej  –  Leszek  Wójcik  –  badania  profilaktyczne  zostały 
przeprowadzone przez lekarzy stomatologów,  okulistów i  ortopedów.  Szczegółowy raport  do wglądu na 
życzenie  radnego.  Po  orzeczeniu  lekarzy  informacja  o  potrzebie  dalszego  leczenia  jest  przekazywana 
rodzicom, którzy we własnym zakresie decydują czy będą leczyć dziecko czy też nie. 

Radny Michał  Prokopczak – remont  zabytkowej  wieży na Górze Wszystkich Świętych  – unieważniono 
postępowanie przetargowe. Uważa, że do tej pory remont nie był dobrze przeprowadzany czy po kolejnym 
przetargu będzie to dopilnowane.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – przeprowadzany do chwili obecnej remont był wykonywany zgodnie 
z dokumentacją i  nowy wykonawca wyłoniony w drodze przetargu będzie kontynuował remont również 
zgodnie z dokumentacją.

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  sprawozdanie 
Burmistrza  z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od dnia  18 maja 2011r. do dnia 17 
czerwca 2011r. 

Rada Miejska 20 głosami „za” :
przyjęła sprawozdanie Burmistrza z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od dnia 
18 maja 2011r. do dnia 17 czerwca 2011r. 

na posiedzenie przybywa radna Irena Caryk

Ad 4. Możliwości rozwoju turystyki w Nowej Rudzie. 

a)  materiały  przygotowane  przez  Komisję  Spraw  Społecznych  we  współpracy  z  wydziałami 
Urzędu  Miasta Nowa Ruda 

Elżbieta  Bisikiewicz -Wydział  Promocji  i  Rozwoju  -  turystyka jest  jednym z najważniejszych  sektorów 
gospodarki wpływającej na rozwój kilkudziesięciu innych branż. W krajach, które kładą szczególny nacisk 
na  rozwój  turystyki  następuje  wszechstronny rozwój  ekonomiczno-  społeczny,  co  skutkuje  tworzeniem 
realnych  miejsc  pracy.  Zwiększenie  ilości  odwiedzin  turystów z  bogatszych  regionów do biedniejszych 
przekłada  się  również  na  transfer  pieniędzy,  pobudzając  tym  samym  rozwój  gospodarczy  w  biednych 
regionach.  Rozwój  turystyki  i  sektorów z  nią  pokrewnych poprawia  także warunki  życia  mieszkańców. 
Turystyka ma ogromne znaczenie dla rozwoju społecznego. Wzmacnia kultywowanie tradycji i zwyczajów, 
które  są  niejednokrotnie  wielką  atrakcją  regionów,  czy  też  społeczności  lokalnych,  przez  co  uczy 
poszanowania  do inności  i tolerancji.
Opierając  się  na  „Koncepcji  rozwoju  subregionalnych  produktów  turystycznych  Ziemi  Kłodzkiej”, 
aktualizowanej  w  bieżącym  roku  można  przedstawić  następującą  charakterystykę  naszego  subregionu 
w   odniesieniu do turystyki :
- przyjazdy z rodziną, ze znajomymi oraz w zorganizowanej grupie na kilka dni z noclegiem,
- głównymi celami podróży są zwiedzanie i wypoczynek,
- kulminacja ruchu turystycznego występuje w okresie wiosenno- letnim,
- typowa forma przyjazdu to podróż samochodem osobowym, autokarem,
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- najbardziej popularna w subregionie jest turystyka uzdrowiskowa, aktywna, biznesowa  i kulturowa,
- najważniejszymi obiektami turystycznymi są: Twierdza Kłodzka, Kompleks Osówka i podziemne sztolnie 
(Nowa Ruda, Złoty Stok) wraz z podziemną trasą turystyczną  w Kłodzku,  Szczeliniec Wielki  i  Błędne 
Skały, Zieleniec, Jaskinia Niedźwiedzia.
Prognoza  osób  korzystających  z  noclegów  w  Subregionie  Ziemi  Kłodzkiej,  wykonana  na  podstawie 
dostępnych danych GUS-u jest  bardzo obiecująca.  Przewiduje  ona  wzrost  w latach 2013-2015 o 20 % 
względem roku 2009 (kiedyś ilość osób korzystających z noclegów wynosiła 227 861 osób).
Subregion wykazuje jeden z najwyższych wskaźników funkcji turystycznej.  Zgodnie z prognozą do 2015r. 
nastąpi  wzrost  liczby turystów korzystających  z  noclegów.  Najmniej  popularnym okresem jeżeli  chodzi 
o  przyjazdy  jest  zima,  z  tego  względu  konieczne  są  działania  wprowadzające  do  oferty  subregionu 
produktów związanych z wypoczynkiem zimowym. 
Głównym kierunkiem rozwoju turystyki jest zapewnienie turystom dobrze spędzonego czasu i doskonałego 
wypoczynku. 
Przyczynić ma się do tego realizacja celów operacyjnych:
- rozwój infrastruktury turystycznej Ziemi Kłodzkiej,
- kreowanie nowych i wsparcie dla istniejących markowych produktów turystycznych Ziemi Kłodzkiej,
- rozwój kadr sektora turystyki oraz współpracy sieciowej i międzynarodowej.
Subregion  Ziemi  Kłodzkiej  składa  się  z  mniejszych  części  –  powiaty.  Nowa  Ruda  zlokalizowana  jest 
w powiecie kłodzkim.
W  chwili  obecnej  rozwój  turystyki  determinuje  wiele  czynników  z  uwagi  na  fakt,  iż  jest  ona 
interdyscyplinarna.  Zmiany  w  preferencjach  i  oczekiwaniach  rynku  są  dynamiczne.  Odpowiednie 
reagowanie na nie jest gwarancją sukcesu. Odpowiednie kierowanie środków publicznych w rozwój usług 
turystycznych, które odpowiadają na zapotrzebowanie rynku  zapewni solidną podstawę rozwoju tej gałęzi. 
Prawidłowe  odczytywanie  trendów  i  tendencji  przez  przedsiębiorców  jest  warunkiem  koniecznym 
powodzenia  w  tej  branży.  Znajomość  ich  pozwala  na  przygotowanie  atrakcyjnych  usług  i  produktów 
turystycznych oraz trafne ukierunkowanie szkoleń dla pracowników.

Globalne trendy w turystyce.  
-  narastająca potrzeba ludzi do brania udziału w podejmowaniu decyzji,
-  poleganie  na  własnej  zaradności  we  wszystkich  dziedzinach  życia,  zamiast  korzystania  z  pomocy 
zinstytucjonalizowanej,
- rosnąca zdolność do działania innowacyjnego i osiągania efektów poprzez inicjatywy oddolne,
- podejmowanie problemów w szerszych ramach czasowych,
- globalna ekspansja gospodarki,
- nieprzydatność technologii nie biorącej pod uwagę czynnika ludzkiego,
-  przesuwaniu  się  społeczeństwa  uprzemysłowionego   ku  społeczeństwu  nastawionemu  na  tworzenie 
i dystrybucję informacji.

Planując rozwój turystyki  należy brać pod uwagę 5 trendów:
1.Zmiany demograficzne :
-  położenie nacisku na rozwój turystyki na terenach wiejskich,
-  wprowadzanie udogodnień  infrastrukturalnych dla osób starszych,
   rozwój oferty turystyki weekendowej,
- wprowadzanie oferty dla rodzin z dziećmi.
2.Trendy zdrowotne:
- położenie nacisku na rozwój turystyki uzdrowiskowej, spa&wellness,
- rozwijanie oferty aktywnego wypoczynku- inwestycje w infrastrukturę,
- zapewniającą wysoki poziom bezpieczeństwa.
3.Trendy związane ze świadomością i edukacją:
- wykorzystanie dziedzictwa kultury na potrzeby rozwijania oferty  turystycznej,
- łączenie aktywności fizycznej i kulturowej- położenie nacisku na rozwój szlaków tematycznych,
- przygotowanie oferty dla dzieci i młodzieży (przy wykorzystaniu walorów naturalnych i kulturowych),
- położenie nacisku na budowanie systemu lojalnościowego z turystami odwiedzającymi województwo,
- położenie nacisku na oryginalność i unikalność koncepcji produktowych.
4.Trendy dotyczące informacji:
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- konieczność stworzenia zintegrowanego systemu informacji turystycznej,  w tym informacji elektronicznej,
- konieczność stosowania nowoczesnych technologii.
5.Trendy dotyczące zarządzania turystyką:
-  konieczność położenia nacisku na inwestycje w kapitał ludzki,
-  konieczność budowania wielopłaszczyznowej platformy współpracy.
Główne trendy w turystyce:
- Turystyka rowerowa
- Turystyka piesza
Wnioski: Pozyskać środki na renowację i wytyczyć szlak spacerowy.

Realizowane projekty turystyczne:
-  „Widoki bez Granic” w ramach którego zostanie wyremontowana wieża widokowa na Górze Wszystkich 
Świętych.    
- projekt polsko- czeski pn. „Między nami sąsiadami” -przygotowanie  wyczerpujących i merytorycznych 
materiałów  promocyjnych  wydanych  w  formie  tradycyjnych  publikacji  opatrzonych  atrakcyjnymi 
fotografiami. Materiały promocyjne w postaci folderu -katalogu, wspólnej mapy naszego regionu oraz trzech 
wersji mini folderu (składana ulotka) zostaną wydane w wersji dwujęzycznej tj. polskiej i czeskiej. 
-  „Pat i Mat– promowanie sąsiedzkich wzorców i tradycji kulturowych oraz atrakcji turystycznych terenu 
pogranicza w miastach Broumov i Nowa Ruda”. Bezpośrednim realizatorem projektu jest Miejski Ośrodek 
Kultury w Nowej Rudzie. Projekt zakładał realizację szeregu cyklicznych wydarzeń artystycznych.
Poza działaniami,  które możliwe są  dzięki  pozyskiwaniu środków finansowych ze źródeł  zewnętrznych. 
Gmina  Miejska  Nowa  Ruda  planuje  przygotowanie  i  oznaczenie  szlaków  turystycznych  pieszych  oraz 
rowerowych. Po zakończeniu prac rewitalizacyjnych zostanie wytyczony nowy szlak spacerowy grodu nad 
rzeką Włodzicą w dzielnicy Centrum. 
Wniosek: Kontynuować pozyskiwanie środków zewnętrznych na realizację inwestycji i wspieranie działań 
przyczyniających się do rozwoju turystycznego miasta Nowa Ruda.

Szlaki turystyczne:
Szlak czerwony 
Główny Szlak Sudecki im. dr Mieczysława Orłowicza (fragment)
1. Nowa Ruda - Słupiec - Kościelec (586 m. n.p.m.) - Ścinawka Średnia - Ratno Górne - Wambierzyce - 
Skalne Grzyby - Karłów - Rezerwat Błędne Skały - Kudowa Zdrój
2. Nowa Ruda - Słupiec - Nowa Wieś - Przełęcz Srebrna (686 m. n.p.m.) - Schronisko "Srebrna Góra" - 
Przełęcz Woliborska (711 m. n.p.m.) - Kalenica (964 m. n.p.m.) - Schronisko "Zygmuntówka" - Przełęcz 
Jugowska (805 m. n.p.m.) - Schronisko "Orzeł" - Schronisko "Sowa- Eulenbaude" - Przełęcz Sokola (748 m. 
n.p.m.)
Szlak zielony
1. Nowa Ruda - Włodzicka Góra (758 m. n.p.m.) - Świerki Dolne - Sokolec - Wielka Sowa 
(1015 m. n.p.m.)
2. Góra św. Anny (647 m. n.p.m.) - Góra Wszystkich Świętych (648 m. n.p.m.) - Kościelec - 
(586 m. n.p.m.) 
Szlak żółty
1. Góra św. Anny (647 m. n.p.m.) - Nowa Ruda - Zdrojowisko - Jugów Pniaki - Bielawska Polanka- 
Kalenica (964 m. n.p.m.) - Nowa Bielawa
2. Nowa Ruda - Góra św. Anny (647 m. n.p.m.) - Sarny - Tłumaczów - Gajów - Radków -  Wodospady 
Pośny - Pasterka - Przełęcz między Szczelińcami - Karłów - Lisia Przełęcz - Fort Karola - Wielkie 
Torfowisko Batorowskie - Skalne Grzyby - Batorów - Duszniki Zdrój

Wniosek: Wykonać na terenie miasta tablice z oznaczonymi szlakami turystycznymi. Po zakończeniu prac 
rewitalizacyjnych wytyczyć szlak spacerowy po mieście.

Turystyka kulturalna -bogate życie kulturalne skupia się wokół Miejskiego Ośrodka Kultury oraz Miejskiej 
Biblioteki  Publicznej,  stanowiących  jednostki  organizacyjne  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda.  Na  uwagę 
zasługują organizowane w mieście  Międzynarodowy Festiwal  Folkloru, od kilku lat odbywające się  w 
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Kościele Świętego Mikołaja z udziałem znanych śpiewaków, wpisujące się już w kalendarz Dni Kultury 
Japonii czy Filmowy Zawrót Głowy, któremu towarzyszą zawsze wizyty znanych ludzi życia scenicznego i 
filmowego, Noworudzkie Spotkania z Poezją czy też wystawy lokalnych artystów. 
Przy okazji  organizowanych przez  te  jednostki  wydarzeń  Gmina  Miejska  Nowa Ruda,  w miarę  swoich 
możliwości finansowych stara się przekazywać materiały promocyjne. 

Obecnie posiadane materiały  promocyjne Gminy Miejskiej Nowa Ruda :
 Informator miejski (wersja elektroniczna)  - potrzeba  zaktualizowania 
 Karty  inwestycyjne  (wersja  elektroniczna)  zawierają  podstawowe  informacje  o  mieście,  jego 

infrastrukturze, terenach przeznaczonych pod inwestycje oraz ulgach i pomocy oferowanej inwestorom
 Tablice  reklamowe umieszczone w najbardziej uczęszczanych przez turystów miejscach, między 

innymi w Złotym Stoku- przy Kopalni Złota, w Wambierzycach – w skansenie sołtysa, w Srebrnej Górze 
przy twierdzy,  w  Karłowie  na  głównym trakcie  prowadzącym na  Strzeliniec  oraz  w  Rzeczce  przy 
wyciągu narciarskim, 

 Przewodnik historyczno-turystyczny autorstwa Pana Andrzeja Behana, publikacja współfinansowana 
ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Rozwoju  Regionalnego  w  ramach  Programu  Inicjatywy 
Wspólnotowej INERREG III A;

 Kronika Wittiga, publikacja składająca się z 10 zeszytów historycznych, współfinansowana przez 
Gminę Miejską w Nowej Rudzie;

 Info  kiosk  jako  element  infrastruktury  miejskiej  przyczyniający  się  do  podnoszenia  jakości 
informacji dla turysty 

 Torby reklamowe z charakterystyczną wizualizacją
 Pocztówki z widokami Nowej Rudy, Słupca oraz Drogosławia 

b)  dyskusja

Panie Daria Czarna i Dominika Juwińska– prezentacja w ramach projektu „Moja firma w Mojej Gminie” 
Najważniejsze problemy Gminy Nowa Ruda:
− zły stan infrastruktury
− mało miejsc pracy
− słaba reklama i brak materiałów promujących
− zanieczyszczone środowisko
− brak profesjonalnej kadry obsługi ruchu turystycznego
− mała liczba usług gastronomiczno – noclegowych
− słaby mechanizm wspierający inicjatywy w zakresie turystyki
− niski budżet i słabe dofinansowanie z budżetu państwa 
− mało rozrywek dla turystów i niski ich standard 
− niedostosowanie obiektów dla potrzeb osób niepełnosprawnych. 

Pani Barbara Korbas – chciałaby podziękować za owocną współpracę Pani Marzenie Wolińskiej i Elżbiecie 
Bisikiewicz z którymi wymienia się spostrzeżeniami i pomysłami. Zaproponowała stworzenie wspólnego 
folderu reklamowego. Przedsiębiorca który zajmuje się turystyką chętnie dołoży swoje środki by promować 
turystykę w naszym regionie, ponieważ  turyści to są pieniądze. Od miasta oczekuje się większej reklamy. 
W przewodnikach po Dolnym Śląsku brakuje wzmianki o Nowej Rudzie i tu należy podjąć działania. Nie 
jest wykorzystany potencjał Centrum Turystyczno – Sportowego. Turystyka jest jedyną szansą tego miasta 
. Zaproponowała wspólne spotkania osób,  którym zależy na rozwoju turystyki  w Nowej Rudzie.  Przede 
wszystkim musi zaistnieć informacja, strony internetowe, udostępniony plan miasta, tablice informacyjne o 
najpiękniejszych zabytkach. Bardzo słabo działa Centrum Informacji Turystycznej, brak współpracy choćby 
z Muzeum Górnictwa. Ustalenie aktualnej strategii rozwoju turystki by wspólnie promować nasze miasto. 
Mile  widziane  są  tablice  informujące  o  szlakach  turystycznych  można  je  umieścić  np.  przy  Muzeum 
Górnictwa dzięki temu turysta zawita do baru, pizzerii, sklepu i zostawi swoje pieniądze w Nowej Rudzie. 
Najważniejsze by mali przedsiębiorcy współpracowali ze sobą, w tym celu potrzebny jest ktoś ze strony 
miasta, by tych przedsiębiorców  zintegrował.
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Pan Janusz Skibiński- Biuro Turystyczne – przedstawione wizje turystyki  w naszym mieście są wizjami 
bajkowymi z realiami nie mają nic wspólnego. Kto ma położyć nacisk na rozwój turystyki, w jaki sposób? 
Nie zostały przedstawione żadne konkrety. Brak bazy noclegowej, brak współpracy ludzi zajmujących się 
turystyką.  Brak  reklamy  naszego  miasta.  Jedynie  promuje  się  muzeum  górnictwa.  Jeżeli  chcemy  coś 
stworzyć to należy stworzyć grupę roboczą z ludźmi, którzy się na tym znają i którzy mogą i chcą pomóc. 
Bardzo chętnie będzie w takich pracach uczestniczył.   

Przewodniczący Rady Andrzej Behan – pracuje w turystyce od ponad 20 lat. Turystyka jest bardzo potrzebna 
naszemu miastu. Turysta musi mieć pewność, że gdy przyjedzie będzie miał co zwiedzać, zje obiad  i będzie 
miała gdzie przenocować. Mamy bary, restauracje, usługi gastronomiczne, transport i usługi przewodnickie. 
Czego brakuje w Nowej Rudzie, to organizacji wycieczek, wczasów i rajdów. Walory naszego miasta to 
bliskość  granicy  z  Czechami,  atrakcyjność  regionu  przez  cztery  pory  roku,  sporty  zimowe,  wycieczki 
wędkarstwo,  jeździectwo,  zabytki  itp.  Brak  tradycyjnego  folkloru,  tradycji  lokalnej  i  rzemiosła  oraz 
oryginalnych pamiątek. Brak znajomości języków obcych u osób pracujących w branży turystycznej. Brak 
większych  inwestorów  dysponujących  potencjałem  finansowym  gotowych  do  inwestycji  w  branży 
turystycznej.  Brak  wspólnych  deklaracji,  działań  władz  noworudzkich  i  gminnych  odnośnie  turystyki. 
Propozycje w celu uatrakcyjnienia Nowej Rudy: 
− dążyć do realizowania dalszych etapów rewitalizacji miasta ( ul. Nadrzeczna, Cmentarna, Piastów)
− zagospodarowanie Góry Wszystkich Świętych poprzez poprawę dojazdu pojazdów ( autokarów)
− reklama w mediach 
− rozmowy  z  władzami  sąsiednich  gmin  oraz  lokalnymi  przedsiębiorcami  zajmującymi  się  branżą 

turystyczną by dążyć do wspólnych celów.
− rozwijać współpracę transgraniczną
− poprawa bazy noclegowej
− wytyczenie trasy turystycznej po mieście. 

Pani  Barbara Korbas – uważa,  że Nowa Ruda posiada produkty regionalne takie jak orkiestra górnicza, 
karczmy piwna, Zespół Pieśni i Tańca, tylko należałoby je bardziej wypromować. Jednak by przyciągnąć 
turystów należy podjąć konkretne działania a nie tylko planować.

Radny Bogusław Frącek – po zamknięciu kopalni węgla kamiennego zaczęto mówić o rozwoju turystyki 
w naszym mieście. Nieżyjący już Pan Lis zainicjował powstanie muzeum górnictwa. Odnośnie turystyki to 
miasto powinno zainwestować w hotel przy ul. Kłodzkiej,  jednak takie działania wymagają dużych środków 
inwestycyjnych. Odnośnie powołania zespołu ds. strategii turystyki to w pracach tego zespołu powinni wziąć 
udział również radni, by dbać o budżet miasta. Należy również dodać, że od jakiegoś czasu jesteśmy czystą 
gminą, a to dla rozwoju turystyki ma duże znaczenia. Takie informacje powinny również zaistnieć, by nie 
kojarzono naszej gminy z zanieczyszczonym miastem górniczym.

Radny Marek Bawecki – najlepszym pomysłem wynikającym z dzisiejszej sesji jest stworzenie grupy ludzi 
którzy są profesjonalistami np. Pani Barbara Korbas i Pan Janusz Skibiński  w celu stworzenia wspólnej 
strategii  rozwoju turystycznego Nowej Rudy  od strony przedsiębiorców. Zaproponował również włączenie 
do zespołu Pana Marka Willanda jako osoby która stawia trafne prognozy rozwoju.

Radny Zbigniew Grochowski -  dał przykład rozwoju turystycznego miejscowości Zieleniec. Mieszka tam 89 
osób a daje zatrudnienie 500-600 osobom  jest to miejscowość sportów zimowych. Dlatego nie należy tylko 
żądać by miasto zapewniło wszystko, należy też wyjść z własnymi propozycjami  działań. Mamy wizję i cel 
do tego należy opracować harmonogram. Reasumując należy wystąpić do przedsiębiorców którzy zajmują 
się hotelarstwem, gastronomią itp. by stworzyli stowarzyszenie, bo w grupie jest siła. 

Radny Piotr Postrożny – stwierdził, że to właśnie po stronie miasta i rady jest zorganizowanie spotkania 
z przedsiębiorcami i ich wsparcie. Z ich strony był to pewnego rodzaju apel, że oni są gotowi do działania 
i również wsparcia finansowego pewnych przedsięwzięć i chcieliby współpracy. Zwrócił również uwagę na 
brak współpracy z gminami, ponieważ dla turystów nie ma znaczenia gdzie są granice danej miejscowości. 
Ze swojej strony zgłasza akces brania udziału w pracach zespołu.
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Pani  Barbara  Korbas  –  prosi  o  wyznaczenie  konkretnej  daty i  miejsca  spotkania  zespołu  ds.  turystyki. 
Ponieważ oczekuje konkretnych działań. 

Przewodniczący  Rady  Andrzej  Behan  –  termin  spotkania  zostanie  ustalony  po  sezonie  urlopowym  tj. 
wrzesień lub październik. Ze strony urzędu to Pani Marzena Wolińska będzie koordynatorem. 

Zastępca Burmistrza Miasta  Marzena Wolińska – kiedy była tworzona strategia rozwoju miasta to właśnie 
tam  stwierdziliśmy,  że  tworzymy  zrównoważony  rozwój.  Część  miasta  Słupiec  miała  rozwijać  się 
przemysłowo i chyba jest to robione dość dobrze. Centrum Nowej Rudy  i Drogosław miała iść w kierunku 
rozwoju  turystycznego  dlatego  wszystkie  projekty  są  w  sferze  turystyki.  Rewitalizacja  miasta  jest 
priorytetem  turystycznym,   by  zaczął  się  rozwijać  ruch  turystyczne  wokół  rynku.  Centrum  Turystyki 
Aktywnej to duży obiekt za duże pieniądze który ma służyć turystom  i ich zatrzymać w mieście. Projekt 
Polsko – Czeski „widoki bez granic” ma za zadanie stworzyć szlak turystyczny. Remont rzeki Włodzicy by 
nie odstraszała swoim widokiem, dzięki temu będziemy mogli przystąpić do uporządkowania straszących 
tam budowli. Następnym etapem to remont domków tkaczy i dzięki temu uruchomienie i opisanie szlaku nad 
Włodzicą. 

Radny Jerzy Pulit – w imieniu Komisji Spraw Społecznych wnioskuje o zatrudnienie w Centrum Informacji 
Turystycznej  osoby  z wykształceniem wyższym turystycznym i posiadającą wiedzę historyczną nt. miasta 
Nowa Ruda, a także znającą topografię miasta. 

Radny Piotr  Postrożny -  Centrum Informacji  Turystycznej  zlokalizowane  przy MOK nie  spełnia  swojej 
funkcji i wydaje mu się, że zasadnym punktem jest muzeum górnictwa, gdzie rocznie odwiedza to miejsce 
ok. 35 tys osób. 

Radna Irena Caryk –  zaproponowała zorganizowanie „stolika turystycznego” w czasie wakacji w centrum 
rynku.

Radny Marek Bawecki – wizja turystyczna urzędnika bardzo różni się od wizji  turystycznej osoby która 
bezpośrednio zajmuje się turystyką. Co z tego, że będziemy mieli piękny rynek, kawiarenki i oczyszczoną 
Włodzicę ,jak nikt z tego nie będzie  korzystał bo kuleje promocja miasta.

Pani Barbara Korbas – popiera wypowiedź radnego, ponieważ reklama jest bardzo ważna, bo daje kontakt 
z turystą. Mniej ważne są odrapane budynki, najważniejsze by ten turysta do nas przyjechał i zostawił swoje 
pieniądze w naszym mieście.

Przewodniczący Rady Andrzej Behan – podsumowując wszystkie wypowiedzi :
− należy powołać zespół ds. turystyki czyli współpraca przedsiębiorców z urzędem
− zmiana lokalizacji CIT
− współpraca turystyczna z sąsiednimi gminami.

c)  wnioski końcowe
 Zmienić lokalizację i  właściwie oznaczyć Centrum Informacji  Turystycznej,  oznaczyć dojście do 

CIT.
 Dokonać aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta Nowa Ruda.
 Zatrudnić do obsługi CIT-u osobę znającą języki  obce, topografię i  historię miasta,  która będzie 

współpracować z przedsiębiorcami działającymi w obszarze turystyki, na bieżąco aktualizować bazy 
danych o mieście , jego zasobach, zabytkach i inne.

 Przywrócić  turystyczną  funkcję  wieży na  Górze  Św.  Anny,  wyremontować  ją  i  oznaczyć  szlak 
między wieżami oraz wykarczować i utwardzić ścieżki do uprawiania Nordic Walking.

 Wytyczyć szlak spacerowy po mieście.
 Nawiązać  współpracę  z  podmiotami  prywatnymi,  które  byłyby  zainteresowane  promowaniem 

Nowej  Rudy  w  kontekście  obsługi  ruchu  turystycznego  i  zaproponować  im  partycypowanie 
w kosztach wytwarzania materiałów informacyjnych, które byłyby rozpowszechnianie przy okazji 
organizacji  cyklicznych,  dużych  wydarzeń  w  mieście,  jak  Dni  Nowej  Rudy,  Międzynarodowy 

Strona 8



Festiwal Folkloru.
 Dopracowanie strony internetowej pod kątem obsługi turystyki zagranicznej.
 Po zakończeniu prac rewitalizacyjnych konieczność wykonania i umieszczenia tablicy informującej 

o zabytkach i atrakcjach Nowej Rudy przy Muzeum Górnictwa.
 Konieczność wykonania folderu promującego wolnych terenów pod inwestycje z zakresu turystyki, 

opartego o koncencję rozwoju turystyki. 
 Koniecznym jest zaktualizowanie  planu miasta Nowej Rudy.

przerwa
po przerwie

Ad.5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok.

a) Wystąpienie  Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2010 rok.

Burmistrz  Miasta Tomasz Kiliński  –  rok 2010 jeżeli  chodzi  o  realizację budżetu w sprawozdaniu które 
zostało przedstawione to:

− dochody 53.848.944,-zł co stanowi 92,56% planu,
− dochody bieżące 44.973.104,-zł, 
− dochody majątkowe 8.875.840,-zł,
− wydatki 60.776.498,-zł  co stanowi  93,83% planu,
− wydatki bieżące 45.150.087,-zł, 
− wydatki majątkowe 15.626.411,-zł,
− wykonanie wydatków majątkowych to 90% planu.

Udział w wydatkach ogółem na poziomie  około 26%. W ubiegłym roku kontynuowano bądź rozpoczynano 
duże projekty inwestycyjne współfinansowane ze środków Unii Europejskiej, przez co poziom wydatków 
inwestycyjnych  był  wysoki.  To  jednak  pozwala  stwierdzić,  że  dobrze  wykorzystywane  są  możliwości 
związane z pozyskiwaniem środków UE i  co daje możliwości realizacji rozwoju gminy. Przychody zostały 
zrealizowane w kwocie 11.900,-zł co stanowi 100% planu. Rozchody w kwocie 4.992,614,-zł co stanowi 
100% planu.  Niestety w dwóch ostatnich latach  dochody gminy  z podatki PIT były mniejsze  niż w latach 
2007-2008 co potwierdza nadal sytuację kryzysową w gospodarce. W tym roku pojawiają się wyższe kwoty 
w poszczególnych miesiącach co napawa optymizmem. Sprzedaż zrealizowano niemal w 90%. 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji budżetu za 2010 
rok.

Skarbnik Miasta Jan Szeląg – odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji 
budżetu za 2010 rok. zgodnie z  zał. nr 3 do protokołu.

c) Przedstawienie oceny sprawozdania  finansowego za 2010 rok przez Komisję Rewizyjną.

Radny Ryszard Wośko – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała  sprawozdanie  finansowe  za 2010 
rok. 

d) Przedstawienie oceny sprawozdania z wykonania budżetu  za 2010 rok przez  Komisję Rewizyjną

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  -   odczytał  ocenę  Komisji  Rewizyjnej  na  temat 
sprawozdania finansowego za 2010 rok  zgodnie z zał. nr 4 do protokołu.

e) Przedstawienie opinii komisji stałych rady nt.  sprawozdania z wykonania budżetu  za 2010 rok

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – poprosił o przedstawienie opinii przez przewodniczących 
komisji stałych rady.

Radna Regina Wałęsa – Komisja Zdrowia i Ekologii pozytywnie zaopiniowała  sprawozdanie z wykonania 
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budżetu  za 2010 rok.

Radny Marek Bawecki  –  Komisja  Gospodarczo -  Budżetowa  pozytywnie  zaopiniowała   sprawozdanie 
z wykonania budżetu  za 2010 rok.

Radny  Janusz  Staniocha  –  Komisja  Porządku  Publicznego  i  Komunalizacji   pozytywnie  zaopiniowała 
sprawozdanie z wykonania budżetu  za 2010 rok.

Radny Jerzy Pulit – Komisja Spraw Społecznych  pozytywnie zaopiniowała  sprawozdanie z wykonania 
budżetu  za 2010 rok.

e)  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  
z wykonania budżetu miasta za 2010  rok .
Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  z wykonania budżetu Miasta Nowa 
Ruda za rok 2010r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 54/XI/11

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz  sprawozdania  z  wykonania budżetu Miasta  
Nowa Ruda za rok 2010r.

Ad.6  Udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda.

 a) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie absolutorium.

Radny Ryszard Wośko – zgodnie z nową ustawą o finansach publicznych Komisja Rewizyjna po zapoznaniu 
ze:
- sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za rok 2010,
- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej z sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za rok 
2010,
- sprawozdaniem finansowym Gminy Miejskiej Nowa Ruda za rok 2010,
- informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda
wnioskuje o udzielenie przez Radę Miejską w Nowej Rudzie absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda 
z tytułu wykonania budżetu miasta za rok 2010.
     
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej,  

Skarbnik Miasta Jan Szeląg – odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej zgodnie z  zał. nr 5 do protokołu.
     
c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda  z realizacji budżetu za 2010 
       rok.

Radni nie podjęli dyskusji.

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 55/XI/11

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda.

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

Skarbnik  Miasta  Jan  Szeląg  –  omówił  jednocześnie   projekt  uchwały w sprawie  wprowadzenia  zmian 
w  budżecie  miasta.  W związku  z  tym,  iż  upłynął  termin  wykorzystania  środków,  które  nie  wygasają 
z upływem roku budżetowego 2010 wprowadza się po stronie dochodów i wydatków łączną kwotę 988.582,- 
na realizację poszczególnych zadań:
- modernizacja obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16  - 559.022,-
- Rewitalizacja miasta Nowa Ruda ul. Rynek i Bohaterów Getta -  411.494,-
-  Sporządzenie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  centrum  miasta  i  w  obrębie 

obszaru objętego ochroną konserwatorską – 18.066,-
Dokonuje się przeniesień w planie dochodów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – 40.00zł,- 
Zwiększa się  plan  dochodów i wydatków o kwotę  177.544,-  W związku z  przystąpieniem do realizacji 
projektu pn. „Od bierności do aktywności”. 
Zwiększa się dochody budżetu o łączną kwotę 106.131,-  z przeznaczeniem na: 

− remont instalacji elektrycznej w Szkole Podstawowej nr 7, kwota 12.000,-
− kosztów organizacji egzaminu na nauczyciela mianowanego, kwota 1.500,-
− wynagrodzeń animatorów sportu w Szkole Podstawowej nr 2 oraz Miejskim Zespole Szkół nr 1 - 

kwota 7.632,-
− odszkodowania wynikającego z odstąpieni od umowy z winy zamawiającego z wykonawcą zadania 

inwestycyjnego pn. Widoki bez granic, kwota 30.910,-
− zadania  inwestycyjnego  pn.  „Sporządzenie  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: Jasnej, Słupieckiej, Zagórza – Zielonki”, kwota 
8.358,-

− remontu ogrodzenia cmentarza komunalnego, kwota 3.000,-
− odszkodowania na rzecz Spółdzielni Mieszkaniowej w Nowej Rudzie z tytułu niedostarczenia przez 

gminę lokali socjalnych do wykonania eksmisji, kwota 6.921,-
− kosztów realizacji  ogólnopolskiego programu Centrum Edukacji  Obywatelskiej  w Warszawie pn. 

„Ślady przeszłości – uczniowie adoptują zabytki realizowane przez Gimnazjum nr 1, kwota 2.700,-
− zakupu usług związanych z zapewnieniem realizacji  zadań w zakresie kultury fizycznej  i  sportu 

(transport  na  zawody  sportowe),  kwota  1.000,-  oraz  organizację  Powiatowych  Zawodów 
Pływackich, kwota 1.600,-

− kosztów opłat sądowych wynikających z nadania klauzuli wykonalności wyroków sądowych, kwota 
336,-

− zakupu usług związanych z realizacją przedsięwzięć rozwojowych współfinansowanych ze środków 
zewnętrznych, kwota 7.600,-

− zakup usług remontowych w zakresie renowacji murawy boiska sportowego przy ul. Sportowej 1, 
kwota 20.400,-

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan - prosi o przedstawienie opinii komisji.

Radny Marek Bawecki  – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  z wykonania budżetu Miasta Nowa Ruda 
za rok 2010r. oraz w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do 

Strona 11



projektu uchwały. 

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  z wykonania budżetu Miasta Nowa Ruda 
za rok 2010r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 54/XI/11

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  z wykonania budżetu Miasta Nowa  
Ruda za rok 2010r.

b) wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011 

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2011

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr  57/XI/11

w sprawie wprowadzenia  zmian w budżecie miasta na rok 2011.

c) wprowadzenia zmian do uchwały nr 239/XXX/09 z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie przyjęcia do 
realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008 - 2015” 

Pani Anna Zawiślak – Wydział Rozwoju i Promocji - w dniu 21 kwietnia 2011r. Centrum Rozwoju Zasobów 
Ludzkich ogłosiło konkurs zamknięty na realizację w partnerstwach lokalnych, pilotażowych programów 
rewitalizacji  społecznej  w  którym  może  wziąć  udział  Gmina  Miejska  Nowa  Ruda.  Lokalny  Program 
Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008 – 2015” zawiera listę przedsięwzięć społecznych na której 
znajduje się projekt pt.: „Nasze miejsce spotkań – tu uczymy się i poznajemy każdego dnia”. W  ramach w/w 
konkursu  Gmina  Miejska  Nowa  Ruda  zamierza  złożyć  ten  projekt,  natomiast  z  uwagi  na  wymogi 
dokumentacji konkursowej oraz długi upływ czasu od jego opracowania, wymaga on modyfikacji. Zmianie 
podlega opis projektu oraz matryca logiczna projektu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan - prosi o przedstawienie opinii komisji.

Radny Marek Bawecki  – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr 239/XXX/09 z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie przyjęcia 
do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008 – 2015.”             

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do 
projektu uchwały. 

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr 239/XXX/09 z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie przyjęcia do 
realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008 - 2015”

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 58/XI/11
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w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr 239/XXX/09 z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie przyjęcia 
do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008 – 2015”.

posiedzenie opuścił radny Jacek Cichański

d)  zmieniająca Uchwałę Nr 401/XLVII/10 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 8 września 2010 r. 
w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Nowa 
Ruda 

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Joanna Kołodziej - z wnioskiem o dokonanie zmiany zapisu § 33 
ust.5 Uchwały  Nr 401/XLVII/10 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia  8 września 2010r.  w sprawie 
uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda wystąpiła 
Komisja Porządku Publicznego i  Komunikacji  Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wprowadzenie nowego 
brzmienia zapisu ma na celu zapewnienie bezpieczeństwa osobom korzystającym z ciągów pieszych, które 
bezpośrednio przylegają do posesji, na których utrzymywane są psy agresywne, zagrażające otoczeniu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan - prosi o przedstawienie opinii komisji.
Radny Janusz Staniocha – Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały  zmieniający Uchwałę Nr 401/XLVII/10 Rady Miejskiej  w Nowej Rudzie z dnia 8 września 2010 r. 
w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do 
projektu uchwały. 

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający Uchwałę Nr 401/XLVII/10 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 8 września 2010 r. w sprawie 
uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20  głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 59/XI/11

zmieniającą Uchwałę Nr 401/XLVII/10 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 8 września 2010 r. w sprawie  
uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

e) przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Kierownik Referatu Zagospodarowania Przestrzennego Kamila Zamolska – zmiana Studium uwarunkowań 
i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  wynika  z  konieczności  uzyskania  zgodności  zapisów 
z planowanym do sporządzenia miejscowym planem. Ustalenia Studium są wiążące dla organów gminy przy 
sporządzaniu  miejscowych  planów.  Zmiana  w  rejonie  ulic:  Zagórze  -  Zielonka  wynika  z  potrzeby 
sporządzenia  planu  dla  większego  obszaru  w  obrębie  8  -  Słupiec,  w  celu  uporządkowania  zasad 
zagospodarowania  i zabudowy. W granicach obszaru przedstawionego na załączniku graficznym Studium 
przewiduje tereny z przewagą użytkowania rolniczego z zakazem zabudowy. 

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  w związku ze  zdjęciem z  porządku obrad  sesji  projektu  uchwały 
w sprawie  uchylenia  uchwały  nr  343/XLII/10  z  dnia  31  marca  2010r  o  przystąpieniu  do  sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów w rejonie ulic: Mała Kolonia i Jasna, 
należy  w  projekcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego wnieść poprawki. W § 1 pomijamy zapis „rejon ul. Jasnej i ul. Słupieckiej 
„ a także wykreśla się § 2, zmianie  również ulegają zapisy uzasadnienia ( zg. z załącznikiem).
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Przewodniczący Rady Andrzej Behan – poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza Miasta.

Rada Miejska 20 głosami”za” :
przyjęła poprawki zgłoszone przez Burmistrza Miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan - prosi o przedstawienie opinii komisji.

Radny Marek Bawecki  – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie  przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do 
projektu uchwały. 

Radny Michał Prokopczak -co z obszarem 6 hektarów gdzie firma chciała wybudować bioelektrownię czy 
pozostaje to bez zmian, czy może przewidziane są jakieś zmiany.

Kierownik Referatu Zagospodarowania Przestrzennego Kamila Zamolska –   jesteśmy w trakcie procedury 
planistycznej. Tamta procedura prowadzona jest oddzielnie  i nie dotyczy omawianej uchwały. 

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie  przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20  głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 60/XI/11

w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  
przestrzennego.

Posiedzenie opuściła radna Irena Caryk

f)   zmieniająca Uchwałę Nr 187/XXIV/00 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia  21 czerwca 2000r. 
w sprawie reorganizacji Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Nowej Rudzie. 

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska - w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Dolnośląskiego  Spółka Noworudzkie Usługi Komunalne  ubiega się o dofinansowanie budowy sortowni 
odpadów  komunalnych z kompostownią i stacją przeładunkową w Nowej Rudzie.  Zgodnie z wytycznymi 
w  zakresie  reguł  dofinansowania  z  programów operacyjnych  niezbędnym elementem jest  nałożenie  na 
podmioty  realizujące  obowiązek  świadczenia  usług  publicznych  w  ramach  zadań  własnych  jednostek 
samorządu  terytorialnego  w  gospodarce  odpadami  uchwałą  rady  gminy  o  zawiązaniu  spółki  bądź 
przystąpieniu do niej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan - prosi o przedstawienie opinii komisji.

Radny Marek Bawecki  – Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
zmieniający  Uchwałę  Nr  187/XXIV/00  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  z  dnia  21  czerwca  2000r. 
w sprawie reorganizacji Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Nowej Rudzie.
 
Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan –   zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do 
projektu uchwały. 

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający  Uchwałę  Nr  187/XXIV/00  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  z  dnia  21  czerwca  2000r. 
w sprawie reorganizacji Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Nowej Rudzie.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 16  głosami „za”, 2 „wstrzymującymi się od głosowania”, 
(1 osoba nie głosowała) 

  podjęła:

Uchwałę nr 61/XI/11

zmieniającą Uchwałę Nr 187/XXIV/00 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 21 czerwca 2000r. w sprawie 
reorganizacji Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Nowej Rudzie.

g) powołania zespołu opiniującego zgłaszanych kandydatów na ławników sądowych na kadencję 2012 – 
2015.

Sekretarz Miasta Małgorzata Łazorko- Jańska -zgodnie z art.163 § 2 ustawy o ustroju sądów powszechnych 
„rada  gminy  powołuje  zespół,  który  przedstawia  radzie  gminy  na  sesji  swoją  opinię  o  zgłoszonych 
kandydatach   na  ławników”.  Zespół  wydając  swoją  opinię  na  temat  kandydatów  posiłkuje  się  m.in. 
informacją z Krajowego Rejestru Karnego oraz opinią właściwych organów Policji. Rada gminy wyboru 
ławników  dokonuje,  najpóźniej  w  październiku  roku  kalendarzowego,  w  którym  upływa  kadencja 
dotychczasowych ławników”. Lista wybranych przez rady gmin ławników musi być dostarczona prezesom 
właściwych sądów “najpóźniej  do końca października”.  Dlatego należy tak określić  termin zakończenia 
pracy zespołu opiniującego, by Rada mogła w terminie wyłonić ławników i dostarczyć ich dane właściwemu 
prezesowi sądu. Prosi również o ustalenie terminu zakończenia pracy zespołu opiniującego. Zasugerowała 
datę 30 września br.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o podawanie kandydatów  do zespołu opiniującego.

Radny Henryk Zimoch – zaproponował kandydaturę radnego Arkadiusza Michalskiego.

Radny Arkadiusz Michalski – wyraził zgodę.

Radny Michał Prokopczak – zaproponował kandydaturę radnego Henryka Zimocha.

Radny Henryk Zimoch – wyraził zgodę.

Radny Marian Kocoń- zgłosił kandydaturę radnego Janusza  Staniochy.

Radny Janusz Staniocha – wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady Andrzej Behan – zaproponował kandydaturę radnej Haliny Gajcy.

Radna Halina Gajcy – wyraziła zgodę.

Przewodniczący Rady Andrzej Behan – zaproponował kandydaturę radnego Piotra Wróbla.

Radny Piotr Wróbel – nie wyraził zgody.

Przewodniczący Rady Andrzej Behan – zaproponował kandydaturę radnego Andrzeja Cymana

Radny Andrzej Cyman – jako osoba zgłaszająca kandydatów na ławników nie może brać udziały w pracach 
zespołu opiniującego. 

Przewodniczący Rady Andrzej Behan – zaproponował kandydaturę radnego Ryszarda Wośki.

Radny Ryszard Wośko – nie wyraził zgody.

Przewodniczący Rady Andrzej Behan – poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów.
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Rada Miejska 17 głosami „za”:
zamknęła listę kandydatów do zespołu opiniującego.

Przewodniczący Rady Andrzej Behan –zespół opiniujący w terminie do 30 września br. zobowiązany jest do 
przygotowania  opinii nt. zgłoszonych ławników.

posiedzenie opuścił radny Marek Bawecki.

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie  powołania zespołu opiniującego zgłaszanych kandydatów na ławników sądowych na kadencję 
2012 – 2015 w osobach:
radna Halina Gajcy
radny Arkadiusz Michalski
radny Janusz Staniocha
radny Henryk Zimoch

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18  głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 62/XI/11

w sprawie  powołania zespołu opiniującego zgłaszanych kandydatów na ławników sądowych na kadencję  
2012 – 2015.

h) w sprawie  przekazania Policji środków finansowych stanowiących rekompensatę pieniężną za czas 
służby ponadnormatywnej oraz na nagrody za osiągnięcia w służbie.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński - Gmina Miejska Nowa Ruda w budżecie miasta na 2011 r. zaplanowała 
dofinansowanie  na  realizację  dodatkowych  zadań  z  zakresu  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  na 
terenie miasta Nowa Ruda przez siły i środki będące w dyspozycji  Komisariatu Policji  w Nowej Rudzie 
w okresie  wakacyjnym.  Zwiększenie  sił  policyjnych w okresie  wynikającym z zawartego porozumienia, 
będzie miało  wpływ na zwiększenie bezpieczeństwa i  porządku publicznego na terenie Miasta.  Zostały 
również zabezpieczone  środki na nagrody za osiągnięcia w służbie dla policjantów z komisariatu w Nowej 
Rudzie.

Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie  przekazania Policji środków finansowych stanowiących rekompensatę pieniężną za czas służby 
ponadnormatywnej oraz na nagrody za osiągnięcia w służbie

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18  głosami „za”
  podjęła:

Uchwałę nr 63/XI/11

w sprawie przekazania Policji środków finansowych stanowiących rekompensatę pieniężną za czas służby 
ponadnormatywnej oraz na nagrody za osiągnięcia w służbie .

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje.

Radny Zdzisław Druciak – podziękował za udzielenie  odpowiedzi na złożoną interpelację. 

Radny Zbigniew Karczewski –  podziękował za udzielenie  odpowiedzi na złożoną interpelację. 

Radny Jerzy Pulit -  podziękował za udzielenie  odpowiedzi na złożoną interpelację. 
Na posiedzenie powraca radny Marek Bawecki
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Ad.9. Interpelacje radnych.

Radny Zdzisław Druciak  – złożył  interpelację na piśmie dot.  remontu chodnika przy ul. Wojska Polskiego 
oraz remontu chodnika przy ul. Sztygarskiej dwie duże dziury.

Radny Piotr Postrożny  – złożył  interpelację na piśmie dot. zamontowania znaku „STOP” na skrzyżowaniu 
od ul. Sztygarskiej.

Radny Jerzy Pulit  – złożył  interpelację na piśmie dot.  remontu chodnika na os. XXX-lecia.

Radna Regina Wałęsa  – złożyła  interpelację na piśmie dot.:
-  wymiany pojemników do segregacji odpadów, 
- zamontowania płotków śniegowych na dachu budynku  przy ul. Parkowa 13,
- odnowienia znaków poziomych przy skrzyżowaniu ulic Słupieckiej z ul. Waryńskiego,
- naprawy nawierzchni drogi przy ul. Radkowskiej.

Radny Zbigniew Karczewski   – złożył  interpelacje na piśmie dot.:
- naprawy chodników wzdłuż ul. Kłodzkiej
- sprzedaży Ośrodka Wypoczynkowego w Ściborzu
- przekazania środków Polsko – Czeskiej Wyższej Szkole Biznesu i Sportu w Nowej Rudzie.

Radni  Michał  Prokopczak  i  radny  Andrzej  Cyman  – złożyli  interpelację  na  piśmie  dot.  stworzenia 
kalendarza z twórczością  noworudzkiego malarza p. Henryka  Borkowskiego.

Radny Bogusław  Frącek–   w  imieniu  mieszkańców  ul.  Obozowej  prosi  o  zamontowanie  progów 
zwalniających na wysokości szkoły ponadgimnazjalnej. Na drodze jest duży ruch pieszych, a samochody 
jeżdżą z nadmierną prędkością, co może doprowadzić do nieszczęścia.

Radny Marek Bawecki – prosi o informację odnośnie statusu muzeum Wittiga.

Przewodniczący Rady Andrzej  Behan – muzeum dotyczy bardzo wąskiej  tematyki  historycznej  i  jest  to 
obiekt normalnie funkcjonujący dla grup turystycznych.

Ad.10. Zapytania radnych

Radny Zdzisław Druciak – brak znaku informacyjnego odnośnie ul. Garażowej oraz chciałby zgłosić dziurę 
przy ul. Kombatatntów i ul. Kłodzkiej  8 -10.

Radny Ryszard Wośko – przedstawił informację odnośnie przeprowadzenia kontroli inwestycji tj. budowy 
placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 3. Przeprowadzona kontrola nie stwierdziła nieprawidłowości.

Ad.11. Sprawy różne.

Radni nie zgłosili spraw różnych

Ad.12. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął XI 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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